
Drie weken geleden zaten we voor het laatst in deze samenstelling bij elkaar. Sindsdien 
hebben CDA en GOB met elkaar aan tafel gezeten om met elkaar op hoofdlijnen een 
akkoord te sluiten over de komende bestuursperiode. Het resultaat van deze drie weken 
ligt vanavond in 15 pagina's voor ons. Namens de fractie van de SP zal ik hier vanavond 
op reageren.
Allereerst zal ik ingaan op het proces, vervolgens zal ik een inhoudelijke reactie geven op 
het hoofdlijnenakkoord, waarbij ik er aan hecht te vermelden dat het uitdrukkelijk niet mijn 
insteek is om vanavond een inhoudelijk debat te voeren.
Wat procedure betreft roept dit hoofdlijnenakkoord vragen op. De SP heeft in de vorige 
openbare bijeenkomst aangegeven de onderhandelingen tussen CDA en GOB af te 
wachten en er daarbij op te rekenen dat er in een later stadium ruimte zou worden gelaten 
voor eigen inbreng van overige partijen. Dit werd destijds door het CDA bevestigd. U heeft 
maar liefst drie weken de tijd genomen om met een akkoord te komen. Het resultaat 
hiervan is ons gisteren op 15 A4-tjes doorgestuurd, met de vraag hier anderhalve dag later 
inhoudelijk op te reageren. Nog lós van het feit dat het ondoenlijk is de maatschappelijke 
effecten van deze hoofdlijnen in anderhalve dag te kunnen inschatten en beoordelen, 
getuigt het van weinig respect om acht raadsfracties op deze wijze voor het blok te zetten.
• Waarom heeft u ervoor gekozen om de formatie op deze wijze te doorlopen?
• Is er gedurende de onderhandelingen van de afgelopen drie weken met andere partijen 

gesproken?
• In hoeverre wordt die ruimte -behalve bij het stippellijntje in de inleiding- daadwerkelijk 

geboden, zowel op inhoud als in tijd? Het college moet er immers volgens uw planning 
op 6 mei zitten.

Inhoudelijk zet het hoofdlijnenakkoord in op voortzetting van de koers van de afgelopen 
jaren, waarbij accenten worden gezet op stedelijke ontwikkeling, ontwikkeling van 
stadscentra, wijkgericht werken, burgerparticipatie en profilering van Sittard-Geleen. 
Het spreekt de SP aan dat binnen het gehele hoofdlijnenakkoord de werkwijze 'van buiten 
naar binnen' wordt gehanteerd. De SP heeft de betrokkenheid van burgers en organisaties 
bij een groot aantal punten binnen het gemeentelijk beleid de afgelopen jaren veelvuldig 
bepleit, en ziet het als een positieve ontwikkeling dat dit uitgangspunt degelijk in het 
hoofdlijnenakkoord verankert zit. Een betere wereld wordt immers niet bedacht binnen de 
muren van het gemeentehuis! 
Desalniettemin zijn er ook een aantal zaken waar de gemeente duidelijk koers moet 
zetten, omdat niet iedere burger of organisatie in even grote mate in staat is zijn invloed uit 
te oefenen, initiatieven te nemen of te participeren. Het is naar mening van de SP 
belangrijk om burgers naast zeggenschap ook zekerheid te bieden. De organisatie van 
solidariteit tussen burgers en de bescherming van kwetsbare burgers is volgens ons dan 
ook onvoldoende verankert in dit hoofdlijnenakkoord.
Opmerkelijk is het ontbreken van 'hoofdlijnen' op het gebied van armoedebestrijding, 
betaalbaar wonen, ouderen, milieu en duurzaamheid, groen of cultuurvernieuwing. 
Belangrijke zaken voor het heden, maar zeker voor de toekomst van onze gemeente. Naar 
mening van de SP zijn dit zaken die zeker niet mogen ontbreken in een coalitieakkoord. 
Wat mogen burgers straks verwachten van het nieuwe stadsbestuur? Wordt alles op alles 
gezet om binnen onze gemeente geen kind in armoede op te laten groeien? Krijgt iedere 
werknemer binnen Sittard-Geleen een minimumloon? Blijft het gemeentebestuur pleiten 



voor een groen Graetheide en een groene Kollenberg? Een greep uit een reeks van 
vragen waar dit hoofdlijnenakkoord geen antwoord op geeft.
Voor de SP is er op de inhoud van dit akkoord heel wat af te dingen en vooral toe te 
voegen. De vraag op dit moment is echter óf de coalitiepartners CDA en GOB hier ruimte 
voor bieden óf dat ze een sociaal huwelijk definitief uit de weg gaan. De SP past ervoor 
om een handtekening te zetten onder een akkoord waarvan niet één regel met ons is 
afgestemd en waarin we ons onvoldoende herkennen. Het zal de SP dan ook zeer 
verbazen wanneer er andere partijen zijn die CDA en GOB aan een meerderheid helpen 
zónder inhoudelijk betrokken te zijn geweest en zonder meer tekenen bij de haast 
symbolische stippellijn die reeds in dit akkoord is aangebracht.


